
یک نماینده مجلس: 

عاملان وضع موجود برکنار شوند
سیدابراهیم رئیسی هر چند وقت یک بار بحث بانیان 
وضع موجود را که بی تردید بغرنج و ناامیدکننده است 
و کنایه به دولت روحانی دارد، مطرح می کند. این خبر 
در جریان سفر استانی اش به لرستان، در تاریخ ۱۹؛ آذر  
۱۴۰۰ مطرح شد و درباره جابه جایی مدیران گفت: 
»هرکس کارآمدی دارد می توان از او استفاده کرد اما نباید 
از بانیان وضع موجود استفاده شود« او در ۲۱، فروردین 
۱۴۰۱ بر مواضع گذشته اش تاکید مجدد کرد و بیان 
داشت: »بانیان وضع موجود نباید در عرصه های مدیریتی 
مورد استفاده قرار گیرند.« و از این طریق بازهم به دولت 
روحانی تنه زد. اکنون که حدود نزدیک به دو سال از دولت 
سیزدهم می گذرد، آقای رئیسی مجدد بحث »بانیان 
وضع موجود« را مطرح کرده است. آیا ایشان در شرایط 
کنونی فرصت نداشته مدیران میانی را تغییر دهد؟ و آیا 
مسئولیت تشکیل هیات دولت با کارنامه ضعیف در حوزه 
اقتصادی، محصول بانیان وضع موجود یعنی دولت آقای 
روحانی است؟ در ارتباط با مواضع ایشان »خبرآنلاین« 
با نایب رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس گفت وگو کرده 
است. نایب رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس از رویکرد 
دولت درباره تغییر مدیران کل ادارات دفاع کرد و در همین 
باره به »خبرآنلاین« گفت: رویکرد دولت در تغییر مدیران 
کل  ادارات با توجه به ارزیابی عملکرد یک سال گذشته آنها 
در همین دولت بوده و ربطی به دولت قبل ندارد. نماینده 
سیرجان و بردسیر در مجلس شورای اسلامی با اشاره به 
سفر اخیر رئیس جمهور به استان خوزستان از استقبال 
مردم از دولت مردمی ابراز خرسندی کرد و اظهارداشت: 
ارزیابی عملکرد مدیران دولتی استان ها و شهرستان ها 
یکی از برنامه های مهم دولت در سفرهای استانی بوده که 
امیدواریم در سفر رئیس جمهور به استان های دیگر نیز رویه 
ادامه پیدا کند. شهباز حسن پور بیگلری در پاسخ به این 
پرسش که منظور دولت از ضرورت جایگزینی مدیر انقلابی 
به جای مدیران کنونی چیست نیز گفت: مدیر انقلابی 
یعنی مدیری که خود را بالاتر از مردم نداند. جسور و شجاع 
و تصمیم گیر و بی باک و پیگیر امورات مردم باشد. مدیری 
که جهادی کار کند. در جهت خدمت به مردم شب و روز 
نشناسد. مدیری که قاطع و تصمیم گیر و تصمیم ساز باشد. 
پاسخگویی مطالبات مردم را وظیفه خود بداند و در اتاقش 
به روی مردم باز باشد تا ارتباطش با جامعه و مشکلات آن 

قطع نشود.

   اصلاح مدیران در تمام رده ها 
نایب رئیس کمیسیون اقتصادی مجلس با تاکید بر اینکه 
اصلاح مدیران را تنها در حوزه وزیران نباید جست وجو کرد 
بلکه مدیران در بدنه دولت شامل مدیران کل و استانداران 
نیز باید عملکردشان بررسی و شامل اصلا شوند، از تغییر 
مدیرکل های ناکارآمد، دفاع کرد و رویکرد دولت را در 
تغییر چنین مدیرانی مثبت دانست و هرگونه ارتباط آن با 
انداختن توپ مسئولیت مشکلات در زمین دولت قبل را رد 
و تاکید کرد: همین هفته پیش در بوشهر ۱۵ مدیر عوض 
شد. رئیس جمهور پیگیر مطالبات مردم است و رویکرد 
دولت در تغییر مدیرکل  ادارات با توجه به ارزیابی عملکرد 
یک سال گذشته آنها در همین دولت بوده و ربطی به دولت 
قبل و انداختن مسئولیت بر گردن مدیران کل در دولت 
قبل ندارد چون استاندار فعلی خوزستان منصوب همین 
دولت است و می توانسته مدیران خودش را بچیند. استاندار 
دو سال پیش که نیست تا دولت مورد نظرش مدیران ادارات 
دولت قبل باشد. حسن پور تغییر مدیر جهادکشاورزی در 
استان کرمان را مثال زد و افزود: مدیرجهاد کشاورزی در 
استان کرمان، در همین دولت منصوب شده و سپس کنار 
گذاشته شده است. مدیران تغییر و تحول پیدا می کنند 
ربطی به مدیر این دولت و آن دولت ندارد. هر مدیری در 
ارزیابی دقیق سال گذشته یعنی در دوران خود این دولت 
امتیاز نیاورده، دولت دارد این تغییرات را انجام می دهد. 
مورد داشته ایم که این دولت استاندار خودش را هم ظرف 
سه ماه عوض کرده است. هرکس نتواند رضایت مندی 
مردم را به دست را بیاورد، در این دولت کنار می رود و 
دولت سیزدهم با کسی عهد اخوت نبسته است. نایب رئیس 
کمیسیون اقتصادی مجلس در پاسخ به »خبرآنلاین« 
درباره این که چرا دولت همین قاطعیت برکناری مدیر 
ضعیف را در حیطه  هیأت وزیران خودش ندارد؟ پاسخ 
داد: موضوع برکناری مدیرکل هایی که عملکرد ضعیف 
داشته اند یک موضوع جداگانه است و ربطی به استیضاح 
وزیر ندارد. تشخیص وزیر ضعیف و استیضاح آن دیگر کار 

مجلس است.
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مردانی که ایستادگی کردند و خود را نفروختند

آرمان ملی- احسان اسقایی: شرایط دولت سیزدهم خوب 
نیست. دقیقا در روزی که فاطمی امین توسط مجلس از دولت 
کنار گذاشته شد، چند تشکل بسیج دانشجویی به معاون اول 
رئیس جمهور نامه زدند که »آقای مخبر اگر نمی توانید پاسخگو 
باشید، استعفا دهید!« ماجرای نامه نگاری های بسیج دانشجویی 
به گذشته برمی گردد. یعنی زمانی که سیدابراهیم رئیسی از 
صندوق رای انتخابات ریاست جمهوری بیرون آمد و نام محمد 
مخبر به عنوان معاون اول رئیس جمهور رسانه ای شد. آن روز ها 
همگان متعجب بودند که چرا مخبر به عنوان معاون اول از سوی 
ابراهیم رئیسی انتخاب شده است؟ زیرا مخبر نتوانسته بود یکی 
از مهم ترین پروژه های بهداشتی را که به وی سپرده شده بود را به 
ثمر رساند. مخبر که هدایت بنیاد برکت را عهده داشت و این بنیاد 
ساخت واکسن کرونا با مارک برکت را در دستور کار قرار داده بود، 
مدام در رسانه ها حاضر می شد و اعلام می کرد که بنیاد برکت 
چنان خواهد کرد که نیازی به واردات واکسن احساس نشود. 
هرچند موفقیت هایی در این زمینه به دست آمد و میلیون ها 
دز واکسن نیز ساخته شد. از این منظر نزدیک ترین تشکل های 
سیاسی به دولت تعجب کردند که چرا رئیسی، مخبر را به عنوان 
معاون اول خود برگزیده است. با این وجود مخبر فقط معاون اول 
نماند و آنگونه که رسانه ها نوشتند او نقش مهمی در آرایش کابینه 

سیزدهم به خصوص تیم اقتصادی دولت داشت.
   3 سؤال بسیج دانشجویی

بسیج دانشجویی در طول حدود ۲۰ ماه که از استقرار دولت 
سیزدهم می گذرد، سه بار از مخبر خواسته است که در ارتباط 
با عملکرد خود در سه پروژه واکسن برکت، مولد سازی اموال 

مازاد دولت و به تازگی در ارتباط با برنامه اقتصادی دولت با 
توجه به نامگذاری سال ۱۴۰۲ به عنوان سال افزایش تولید و 
مهار تورم پاسخگو باشد. در نامه اخیر تشکل های دانشجویی 
به محمد مخبر آمده است: »اطلاع از برنامه ویژه دولت برای 
»مهارتورم« و »رشدتولید« از بیان شما به عنوان »فرمانده 
اقتصادی دولت« حق طبیعی مردم است. ولی مع الأسف باید 
گفت؛ گویا فرمانده اقتصادی دولت علاقه ای به حضور در مجامع 
نخبگانی و دانشگاهی ندارد.« در این نامه ضمن گلایه از فقدان 
راهبرد اقتصادی دولت آمده است: »آنچه امروز نمایان شده حاکی 
از آن است که دولت سیزدهم حتی به راهبرد هایی واحد نزدیک 
هم نشده ؛ دولت برنامه مشخصی برای چند سال باقی مانده از 
عمرکوتاه خویش ندارد و تنها از ستونی به ستون دیگر در حال 
حرکت است.« در سطور دیگر این نامه آمده است: »امروز دیگر 
زمان آن رسیده که هر آنچه انجام شده و درحال انجام است، 

شفاف با افکار عمومی در میان گذاشته شود.«
   مخبر پاسخگو باشد

در این نامه سؤالات مهمی از سوی تشکل های بسیج 
دانشجویی از معاون اول رئیس جمهور شده است از جمله اینکه: 
»چرا دولت برای اصلاح اساسی ساختار بودجه و نظام بانکی 
تمرکز و برنامه و اراده مؤثری از خود نشان نمی دهد؟ تا چه موقعی 
باید شاهد ناتوانی در برخورد با بی انضباطی بانک ها در اعطای 
وام ها و تسهیلات کلان باشیم؟ چرا زمانی که رئیس جمهور بر 
وعده ساخت ۴ میلیونی مسکن تأکید می کند، تسهیلات موجود 
بانکی به این سمت حرکت داده نمی شود؟ چرا این حجم از 
بی ثباتی و تنش تصمیم گیری میان اعضای کابینه دیده می شود؟ 

دلیل بی ارادگی و تناقض فاحش در سیاست های ارزی چیست؟ 
و انبوه دیگری از سؤالاتی که سایه نشینی دوساله جنابعالی مانع 
پاسخگویی بدان ها بوده است.« نکته بارز در این پرسش های این 
است که چرا فقط شخص معاون اول از سوی بسیج دانشجویی 
مورد پرسش قرار می گیرد. آیا رئیس جمهور به عنوان فردی که 
مسئول کابینه و عملکرد این کابینه است، نباید پاسخگوی باشد؟ 
البته سیدابراهیم رئیسی چندبار در بین تشکل های دانشجویی 
حاضر شده است و پای سخنان آنها نشسته و نقد های فعالان 
دانشجویی را شنیده است. با این وجود تغییر و تحولی در مدیریت 

کشور ایجاد نشده است. 
   خطری که باید جدی گرفت

اکنون این سؤال به وجود می آید که بسیج دانشجویی از 
زیرسؤال بردن مخبر به دنبال چیست؟ آیا قرار است بسیج 
دانشجویی اقداماتی را در نقد دولت ابراهیم رئیسی علنی کند؟ 
به نظر می رسد آش دولت و مدیریت اقتصادی کشور آنقدر شور 
شده که مذاق نزدیک ترین تشکل های سیاسی به دولت هم 
تلخ شده است. این تشکل های دانشجویی که آرزو های خود 
را در دولتی با تفکر انقلابی و نگاه به داخل گره زده بودند؛ 
عملا آنچه در برابر خود می بینند با آنچه فکر، فاصله دارد. از 
این رو بعید است در آینده و با توجه به متن نامه اخیر در مورد 
عملکرد دولت تشکل های اصولگرا و انقلابی مسیری برابر 
با مسیری که دولت می پیماید را ادامه دهد. هم اینک عبور 
بسیاری از اصولگرایان و طیف های فکری نزدیک به دولت 
از دولت سیزدهم مسجل است. البته باید دید در آینده این 

تشکل ها کجا خواهند  ایستاد؟

زمزمه های عبور بسیج دانشجویی از دولت سیزدهم

۸ تشکل خواستار استعفای معاون اول شدند

توضیح دادسرای جرائم جنایی 
تهران درباره ادعای فاطمی امین

ارتباطی با صنعت خودرو ندارد
۱۱ آذر سال گذشته در پی انتشار اخباری 
مبنی بر سوءقصد به جان معاون وزیر صنعت، 
این  و تجارت )صمت(، سخنگوی  معدن 
وزارتخانه گفت که خبر منتشر شده منطبق 
بر واقعیت نیست و ماجرا فقط در حد برخورد 
فیزیکی یک فرد ناشناس با او بوده است. اخباری 
مبنی بر سوءقصد به جان مهدی برادران، معاون 
امور صنایع وزیر صمت و بستری شدن او در 
بخش مراقبت های ویژه منتشر شد. در همین 
رابطه امید قالیباف، سخنگوی وزارت صمت، 
بیان داشت: خبر منتشر شده درباره حادثه 
رخ داده برای معاون صنایع عمومی وزارت 
صمت منطبق بر واقعیت نبوده و صرفا چند روز 
قبل، فردی ناشناس در خیابان با وی برخورد 
فیزیکی کرده و متواری شده که موضوع در 
حال پیگیری است. وی همچنین تاکید کرد 
که حال مهدی برادران خوب است. در جریان 
استیضاخ وزیر صمت، احد آزادیخواه، نماینده 
مردم ملایر در مجلس شورای اسلامی و موافق 
استیضاح وزیر صمت گفت: بنده از خودم در قبال 
تهمت ناروایی که وزیر صمت در دفاعیات خود 
به بنده وارد کردند دفاع می کنم. وزیر گفتند 
که بنده در شعبه ۲۷ جنایی دادسرا حاضر 
شدم به ایشان می گویم آقای فاطمی امین هر 
کس به شما آدرس داده اشتباه کرده است. یک 
هیات حقیقت یاب تشکیل شود رئیس شعبه 
۲۷ جنایی نیز مشخص است بروند ببینند آیا 
آزادیخواه تلفنی با این شعبه داشته یا در این 
شعبه حضور پیدا کرده است یا خیر. سندی در 
این حوزه وجود ندارد آقای فاطمی امین باید 
عذرخواهی کند. سرپرست دادسرای جرایم 
جنایی تهران اظهارکرد: در پرونده حمله به 
معاون وزارت صمت، اعمال نفوذی صورت 
نگرفته و پرونده در حال سیر مراحل تحقیقاتی 
خود است و این پرونده ارتباطی با صنعت خودرو 
ندارد. سیدرضا فاطمی امین ، وزیر سابق صمت 
در جلسه استیضاح خود در مجلس با اشاره 
به اظهارات احد آزادیخواه یکی از نمایندگان 
مجلس در موافقت با استیضاح، بیان داشت: 
آقای آزادیخواه در اظهارات خود به شرکتی اشاره 
کرده که ۳ هزار میلیارد تومان گرانفروشی دارد 
و پرونده آن در سازمان تعزیرات مفتوح است، او 
از شرکتی نام برد که در پی منافع نامشروع، یکی 
از معاونان این وزارتخانه را مضروب کرده است. 
وزیر صمت سپس مدعی شد که چه کسانی به 
شعبه ۲۷ جنایی رفته و وساطت کرده اند که فرد 

متخلف آزاد شود؟ 

   پاسخ دادسرای جرائم جنایی
پس از این اظهارات وزیر سابق صمت در 
نشست علنی )یکشنبه، ۱۰ اردیبهشت ماه( 
مجلس شورای اسلامی، صحت و سقم مطالب 
بیان شده از سرپرست دادسرای ناحیه ۲۷ 
جرائم جنایی تهران پیگیری شد.  قاضی 
محمد شهریاری اظهارداشت: آقای برادران، 
معاون وزارت صمت در حوادث سال ۱۴۰۱، 
مورد سوءقصد قرار گرفت و مجروح شد و در 
این رابطه پرونده ای در دادسرای جرائم جنایی 
تهران تشکیل و افرادی که در این سوءقصد 
نقش داشتند، دستگیر شدند تا اینکه در 
تحقیقات به فردی رسیدیم که دارای کارخانه 
و مشکلات اقتصادی است. در ادامه تحقیقات 
صورت گرفته مشخص شد این فرد متهم است 
به اینکه دستور حمله به معاون وزارت صمت 
توسط این فرد را صادر کرده است. سرپرست 
دادسرای ناحیه ۲۷ جرائم جنایی تهران ادامه 
داد: قرار جلب آمر سوءقصد صادر شد و با حضور 
فرد مورد اشاره و انجام تحقیقات در این پرونده، 
سرانجام بازپرس پرونده مطابق قوانین، برای 
متهم قرار قانونی صادر و این فرد پس از مدتی با 
تامین قرار به صورت موقت آزاد شد. شهریاری 
ادامه داد: به دلیل اینکه انجام این سوءقصد 
همزمان با اغتشاشات سال گذشته بوده پرونده 
با حساسیت بالاتری در دادسرا پیگیری و 
اینکه عنوان شد در پرونده اعمال نفوذ صورت 
گرفته است، به هیچ وجه صحت ندارد. بنابر این 
گزارش اتفاق رقم خورده برای معاون وزارت 
صمت هیچ ارتباطی با صنعت خودرو ندارد 
و فعالیت های اقتصادی متهم این پرونده نیز 
در این حوزه نبوده است. همچنین این حادثه 
در تاریخی اتفاق افتاده که هیچ انطباق زمانی 
با موضوع استیضاح وزیر سابق صمت ندارد. 
شهریاری تاکید کرد: این پرونده در حال حاضر 
در مرحله تحقیقات جانبی و تکمیلی قرار دارد.

 توییت فواد حسین 
وزیر خارجه عراق که روز گذشته به همراه 
رئیس جمهور این کشور به تهران سفر کرده 
بود بعد از پایان این سفر توییتی در صفحه 
کاربری خود منتشر کرد. فواد حسین، وزیر 
خارجه عراق در صفحه توییتر خود نوشت که 
در جریان سفر عبداللطیف رشید، رئیس جمهور 
عراق به تهران با مقامات ایرانی دیدار کردیم. 
وی نوشت: فرصت خوبی فراهم شد تا با 
حسین امیرعبداللهیان، همتای ایرانی خود 
دیدار کنم. حسین تاکید کرد: در این دیدار 
درخصوص تحولات منطقه از جمله توافق 
ایران و عربستان برای از سرگیری روابط، روابط 
تهران با واشنگتن، اوضاع سوریه و مسائل مورد 

اهتمام مشترک رایزنی کردیم. 

 کـوتــاه
 

 هرکدام از وزرا 
را که حذف کردیم، 

ضعیف تر آمده

آیا استیضاح وزرا منجر به قوت دولت می شود؟ جلیل 
رحیمی جهان آبادی، نماینده تایباد در مجلس گفت: هرکدام 
از وزرای آقای رئیسی را که حذف کردیم ضعیف تر آمده است، 
اگر درحال حاضر آقای فاطمی امین را حذف کنند، یکی از 
نیروهای درجه چندم زیردست ایشان وزیر خواهد شد و این گونه 
نیست که یک وزیر قوی تر، با برنامه تر و کارکشته تر بیاید. 
آقای فاطمی امین حدود یکسال و نیم سرکار بوده و بر وزارتخانه 
مسلط شده است، حال ما آن را برمی داریم و مانند مارو پله 

دوباره بازی را از روی پله های اول و دوم شروع می کنیم.

    

نیاز به تقویت بحران 
همبستگی اجتماعی

کشور بیش از هر موضوعی به وحدت نیاز دارد. فعال سیاسی 
اصلاح طلب گفت: هر اقدامی که به تقویت بحران همبستگی 
اجتماعی کمک کند، اقدام خوبی است. غلامرضا ظریفیان 
درباره ابلاغ رئیس جمهور درباره ضوابط بخشودگی یا تخفیف 
متناسب با وضعیت مشمولان افرادی که در جریان حوادث 
اخیر بر اثر رفتارهایی شغل و موقعیت شان دچار محدودیت یا 
ممنوعیت شده است، اظهارکرد: هر اقدامی که به کاهش بحران 
همبستگی اجتماعی کمک کند، اقدام مثبت و خوبی است؛ زیرا 

کمک می کند تا جامعه از فشار بیرون بیاید. 

یک فعال سیاسی اصولگرا گفت: اگر جریان اصلاحات 
احساس کند می تواند نارضایتی مردم را به سمت نیروهای خود 
سوق دهد، قطعا به صحنه می آید اما برعکس وقتی اصلاحات 
بداند نیروهایش رأی نمی آورند مردم را از حضور در صحنه 
انتخابات دلسرد می کند. حبیب ا... بوربور ادامه داد: ما معتقدیم 
همه جریانات باید به صحنه رقابت بیایند و برای حضور در این 
صحنه برنامه داشته باشند اما اصلاح طلبان هر زمان در انتخابات 
شکست خوردند یا پیش بینی می کردند که شکست می خورند، 

سعی کردند ارزش انتخابات را نزد مردم کم رنگ کنند است. 

 همه جریان ها باید
 به صحنه رقابت بیایند

وسوسه
رتمان پا آ پول،   
دیگنیتی  

آرمان ملی– مطهره شفیعی: هدیه، درخواست های ویژه، 
کارت هدیه و... از مشکلاتی هستند که گریبانگیر بخش های 
مختلف است که البته محدود به ایران نمی شود و حتی در 
کشورهای پیشرفته هم ظهور و بروز دارد. اهدای ۱۴۷ اتومبیل 
شاسی بلند برای جلوگیری از استیضاح وزیر صمت آخرین 
ادعایی بود که از سوی احمد علیرضابیگی، نماینده تبریز در 
مجلس مطرح شد. او در ابتدا چنین گفته بود که ۷۵ نماینده 
اتومبیل شاسی بلند دریافت کرده اند اما پس از آن در نامه ای به 
هیات نظارت بر رفتار نمایندگان نوشت: »دریافت کنندگان 
شاسی بلند ۱۴۷ نفر بوده اند.« آنچه علیرضابیگی مطرح کرد 
فارغ از صحت یا عدم صحت آن؛ یادآور آنچه است که محمود 
احمدی  نژاد بیان می کرد. او سال 88 در یک مناظره از کاندیدای 
رقیبش پرسید: »من می توانم در مورد پرونده آموزشی یک 
خانمی با شما صحبت کنم؟ بگم؟  بگم؟« باردیگر در سال ۹۱ 
به شوخی خطاب به مجری مناظره یاد شده با یادآوری تاکتیک 
خود بیان داشت:  »می خواهید الان هم بگویم: »بگم،  بگم؟ در 
اسفندماه ۱۳۹۱ و در جریان استیضاح عبدالرضا شیخ الاسلامی 
در مجلس هم محمود احمدی نژاد حین سخنرانی خود در دفاع 
از وی گفت: »نمایندگان با من صحبت هایی کرده اند، نمی دانم 
برخی چیزها را بگم یا نگم؟.« علیرضابیگی از حامیان سرسخت 
احمدی نژاد و در سایت دولت بهار که متعلق به رئیس جمهور 
نهم است، مطالب زیادی از این نماینده مجلس منتشر شده 
است. پربیراه نیست او در مکتب احمدی نژاد افشاگری را آموخته 
باشد و حتی یک پله بالاتر رفته باشد چرا که احمدی نژاد به بیان 
»بگم بگم« اکتفا می کرد، اما علیرضابیگی به بیان جزئیات 

می پردازد. 

   نمایندگانی که وامدار شدند!
این ادعاها تنها در مورد مجلس یازدهم مطرح نیست. 
نماینده مردم نجف آباد در مجلس در سال ۹8 مدعی شده بود: 
»در استیضاح وزرا لیستی در مجلس داریم که آپارتمان هایی 
برای عدم استیضاح آن وزیر به نمایندگان داده شده یعنی به 
نمایندگانی آپارتمان داده شده که استیضاح از وزیر را منتفی 
کردند که این لیست به شورای نگهبان هم داده شده است؛ 

پس می بینیم که فساد این چنینی هم وجود دارد.« ابوالفضل 
ابوترابی در پاسخ به این سوال که این لیست مربوط به دوره 
قبل است یا خیر،  اظهارکرد: »مربوط به دوره های قبل و همین 
دوره هم هست یعنی فقط مربوط به دوره  قبل )مجلس نهم( 
نیست.« یک مورد دیگر که در اذهان بسیاری هست به ماجرای 
پرداخت پول دولت احمدی نژاد به نمایندگان بازمی گردد که 
نام محمدرضا رحیمی در آن برهه پررنگ بود. »ایرنا« بهمن 
سال ۹۳ نوشت: »معاون اول دولت دهم در نامه ای فاش کرد 
که ۱۷۰ نماینده مجلس هفتم از وی برای شرکت در انتخابات 
مجلس هشتم پول گرفته اند.« خرداد ۹۹ هم احمد امیرآبادی، 
نماینده قم و عضو هیأت رئیسه مجلس در برنامه ای تلویزیونی 
سخنان جالبی درباره استخدام افراد در ایران خودرو بیان کرد. 
امیرآبادی گفت: »من یک جلسه ای با رئیس سابق ایران خودرو 
داشتم و گفتم چرا اینطور می کنید و به ما بگویید جریان 
چیست؟ می گوید ابتدا از منابع انسانی شروع کنید... در این ده 
دوره مجلس قبل، فقط 8 هزار نفر از کارمندان ایران خودرو را 
نماینده ها معرفی کردند... می گفت یک نماینده مجلس ۳۰۰ 

نفر معرفی کرده است.«
 

   شخصیت هایی که ایستادند
اما برخی وزرا و افراد هستند که حاضر به تعاملات 
غیرمعمول برای ماندن در جایگاهشان نیستند، مانند رضا 
فرجی دانا که وزیر علوم بود و حاضر نشد با پذیرفتن برخی 
خواسته ها در این جایگاه بماند. فرجی دانا سال ۹۳ و در 
جلسه استیضاحش گفت: »درباره فردی که ایمیلی را برای 
۴۰۰ نفر فرستاده. فکر می کنند محتوای ایمیل مورد تایید 
وزارت علوم یا فرجی داناست. این فرد چون هیأت بدوی در 
آن دانشگاه نبوده، پرونده اش آمده در هیأت بدوی وزارت 
علوم و اخراج شده. ما با کسی شوخی نداریم و به ضدانقلاب 
باج نمی دهیم. سندش را می دهم به آقای رئیس مجلس. 
فردی حکم گرفته از مرجع بدوی و تجدیدنظر، من اتفاقا این 
را از دوستان گرفتم. به بازخرید محکوم و در حقیقت اخراج 
شده است. دیوان عدالت اداری ایشان شکایت کرده و توقف 
اجرای حکم گرفته تا زمان رسیدگی. بازهم رئیس دانشگاه 

با توجه به اینکه مصلحت نمی دانسته وی در دانشگاه باشد به 
او گفته حقوقت را بگیر ولی حق نداری تا زمان صدور حکم 
نهایی در دانشگاه باشی. دفترش هست ولی آیا باید دفتر را با 
خاک یکسان کرد؟« یا در مورد دیگری مرحوم ترکان، مشاور 
ارشد روحانی گفته بود: »می دانم که یکی از نمایندگان از آقای 
ربیعی خواسته که باید مبلغی را به من بدهید تا در منطقه خود 
هزینه کنم! آقای ربیعی این مبلغ را نداده و در پاسخ به او گفته 
که من این مبلغ را به بهزیستی آن منطقه می دهم ولی به تو 
نخواهم داد، آن فرد امروز جزو استیضاح کنندگان علی ربیعی 
شده است. اسم و رسم و مشخصات آن فرد امروز مشخص 
است. به آقای ربیعی گفتم که در مجلس پشت میکروفون 
این مسائل را بگو ولی ایشان حیا می کند.« البته در خارج از 
مجلس هم شخصیت هایی هستند که حاضر نیستند به هیچ 
عنوان پذیرای هدایای غیرمتعارف شوند مانند مرحوم ناصر 
حجازی! روزگذشته آتیلا حجازی از روزی حرف زد که محمود 
احمدی نژاد، رئیس جمهور سابق ایران به دیدار حجازی رفت. 
دیداری که ۲۰ دقیقه بیشتر طول نکشید اما در آن یک اتفاق 
عجیب رخ داد. آتیلا می گوید: »پدرم کلا اخلاق  خاصی داشت. 
با مهدی تاج قرار گذاشته بود و رفت آنجا ولی منشی اش گفت 
لطفا تشریف داشته باشید، آقای تاج جلسه دارند. پدرم بلند شد 
و بیرون آمد. بعد تاج تا وسط خیابان دنبالش رفت و راضی اش 
کرد بماند. می گفت وقتی شما با من قرار داری دیگر پشت در 
بنشین نداریم. این حرکاتش واقعا قشنگ بود. کلا باج نمی داد. 
اواخر بیماری اش رئیس جمهور سابق از طریق علی چینی با ما 
تماس گرفتند که می خواهیم عیادت آقای حجازی برویم. چند 
ماشین و محافظ و... به خانه ما آمدند و ۲۰ دقیقه ماندند. وقتی 
رفتند داشتیم ظرف ها را جمع می کردیم که یک بسته روی 
میز دیدیم. پدرم هم حالش خیلی بد بود. بسته را باز کردیم 
و دیدیم تراول است به مبلغ ۱۰ میلیون تومان. پدرم گفت 
سریع به چینی زنگ  بزن. به علی زنگ زدیم گفتیم کجایید و 
او گفت سر کوچه هستیم. گفتیم دور بزنید. پدرم هم سخت 
راه می رفت و زیربغلش را می گرفتیم. به سختی تا دم در آمد و 
بسته را داخل ماشین انداخت و گفت این را به رئیس ات بده و 
بگو من احتیاجی به این پول ها ندارم. آقای مشایی آمده بود.«

انتشار رای برخی نمایندگان در توئیتر

صبح دیروز دومین جلسه استیضاح وزیر کابینه دولت 
سیزدهم در حالی برگزار شد که هنگام برگزاری جلسه 
استیضاح چندین نماینده از همکاران خودشان خواستند 
که آرای شان را در فضای مجازی منتشر کنند. از همین رو 
پس از پایان یافتن جلسه استیضاح و رفتن فاطمی امین از 
ساختمان سمیه تعدادی از نمایندگان آرای خودشان را در 
توئیتر منتشر کردند. ابراهیم رضایی نماینده دشتستان در 
مجلس و عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی با 
انتشار برگه رأی خود در حساب شخصی توئیترش نوشت: 
در دفاع از حقوق ملت ایران به ویژه در حوزه خودرو به آقای 
فاطمی امین رای عدم اعتماد دادم. روح ا... حضرت پور 
نماینده ارومیه نیز در حساب توئیتری اش با انتشار برگه 
خودش نوشت: الوعده وفا. »وزیر صمت برکنار شد« جلال 
رشیدی کوچی نماینده مرودشت، ارسنجان، پاسارگاد با 
انتشار رأی خود در حساب شخصی توئیترش نوشت: امروز 
مجلس به ندای ملت لبیک گفت. امیدوارم فردی که برای 
وزارت صمت معرفی می شود شجاعت لازم برای برخورد با 

مافیای خودرو به نفع مردم را داشته باشد. 

ویـــژه


